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Protokół Nr 8/2020 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, 

 Drogownictwa, Zdrowia i Spraw Społecznych  

odbytego w dniu 24 czerwca 2020 roku 

 ul. Północna 15 w Myśliborzu 

 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 12:35, a zakończyło się o godzinie 15:40.         

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Królikowski - Przewodniczący Komisji, a protokołowała 

Dominika Bułgajewska. 

 

Ad. 1 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski stwierdził 

quorum, niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi 

załącznik Nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przekazał, że porządek posiedzenia dzisiejszej Komisji przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Analiza Raportu o stanie Powiatu za 2019 rok. 

4. Analiza sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 

2019 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego oraz informacją  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć. 

5. Analiza sprawozdania finansowego  Powiatu Myśliborskiego za 2019 rok. 

6. Zapoznanie się z informacjami i sprawozdaniami przygotowanymi na sesję Rady 

Powiatu.  

7. Zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Powiatu. 

8. Zapoznanie się z informacją  Zarządu Powiatu w zakresie zrealizowanych inwestycji 

na terenie Powiatu Myśliborskiego w latach 2018-2019 oraz złożonych wniosków  

o dofinansowanie. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie posiedzenia.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 3 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 

 

Ad. 6 

Zapoznanie się z informacjami i sprawozdaniami przygotowanymi na sesję Rady 

Powiatu. 
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6.1 Sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości 

oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli za rok 2019”. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o omówienie przedmiotowego sprawozdania. 

 

Grzegorz Słota – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

Przedstawił informację na temat działalności straży w 2019 roku. Zwrócił uwagę, na 

zmniejszenie ilości anomalii pogodowych, a co za tym idzie interwencji straży pożarnej  

w tym zakresie. Poinformował o otrzymaniu trzech nowych samochodów. Jeden trafił do 

Gminy Myślibórz dla OSP Rów, drugi do Gminy Dębno dla OPS Sarbinowo i trzeci do 

Gminy Barlinek dla OSP Rychnów. Złożył podziękowania dla Rad Miejskich poszczególnych 

gmin za wniesienie wkładów własnych do zakupu przedmiotowych pojazdów. 

Zwrócił uwagę na wyposażenie OSP. Poruszył kwestię współpracy pomiędzy jednostkami. 

Odniósł się do sprawy wymiany samochodów (cystern) w straży.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o określenie procentowo udziałów OSP w akcjach. Zapytał na jakim poziomie się to 

kształtuje? 

 

Grzegorz Słota – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

Poinformował o 1210 zdarzeniach w 2019 roku (46 % samodzielnie PSP, 36 % - OSP, 

wspólnie – 18 %).  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zwrócił uwagę, że ze sprawozdania wynika, iż najwięcej zdarzeń było na terenie Gminy 

Myślibórz. Zapytał, z czego miało by to wynikać? 

 

Grzegorz Słota – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

Przekazał, że jeżeli działania podejmowane są w Barlinku to meldunek w tej sprawie odbiera 

PSP w Myśliborzu. Zwrócił uwagę na zależność innych jednostek straży pożarnej w zakresie 

podejmowania działań względem PSP mającej swoją główną siedzibę w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poruszył kwestię wieloletniej współpracy PSP w Myśliborzu z Niemcami. Zapytał, czy ta 

współpraca nadal funkcjonuje?  

 

Grzegorz Słota – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

Przekazał, że współpraca wraca do normalności. Wcześniej udział w różnych uroczystościach 

i ćwiczeniach był uzależniony od decyzji Komendanta Głównego PSP. Odniósł się do 

pozytywnej opinii obecnego Komendanta Głównego PSP w kwestii współpracy i wspólnego 

uczestnictwa w ćwiczeniach. 

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Przedstawił przedmiotowe sprawozdanie. Podał dane dotyczące wykrywalności przestępstw. 

Poinformował o statystykach ujętych w sprawozdaniu. Poruszył sprawę przestępstw. Odniósł 

się do kwestii dotyczącej ruchu drogowego. Podał dane liczbowe dotyczące tej problematyki. 

Przekazał informacje dotyczące prowadzonych działań profilaktycznych i współpracy 

pomiędzy innymi jednostkami.  
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Wicestarosta – Alicja Prill 

Poruszyła sprawę pozyskania samochodu cywilnego przez Komendę PPP w Myśliborzu do 

działań związanych z bezpieczeństwem. Zapytała, na jakim etapie jest ta sprawa? Czy jest 

szansa pozyskania tego samochodu? 

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Przekazał, że jest szansa. Poruszył kwestię planowanego zakupu samochodów cywilnych na 

potrzeby służby kryminalnej i logistyki. Poinformował o prowadzonych rozmowach  

z Burmistrzem Myśliborza i Starostą Myśliborskim. Odniósł się do kwestii zabezpieczenia 

środków finansowych.  

 

Starosta – Andrzej Potyra 

Odnosząc się do kwestii bezpieczeństwa powiatu zapytał, czy występują niepożądane 

zjawiska na terenie Powiatu Myśliborskiego? 

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Odpowiedział, że takich zjawisk niepożądanych nie ma. Zwrócił uwagę na wpływ panującej 

pandemii na zdyscyplinowanie społeczeństwa w powiecie. Poinformował, że nie odnotowano 

negatywnych zachowań wpływających na bezpieczeństwo mieszkańców powiatu. 

 

Starosta – Andrzej Potyra 

Poruszył sprawę narkomanii. Odniósł się do ujętych w sprawozdaniu działań profilaktycznych 

poprzez prowadzenie lekcji w szkołach. Zapytał, czy zjawisko narkomanii nasila się? 

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Odpowiedział, że nie zwiększa się. Zwrócił uwagę na brak niepokojących sygnałów  

i informacji, które by wskazywały na działalność prowadzoną w sposób zorganizowany.  

 

Starosta – Andrzej Potyra 

Zapytał, jak wygląda sprawa związana z dealerstwem? 

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Poinformował o przeprowadzonych działaniach przez funkcjonariuszy policji w w/w sprawie. 

Poinformował o wspólnie prowadzonej współpracy ze Strażą Leśną i innymi służbami celem 

zwalczania drobnych upraw plantacji marihuany. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zwrócił uwagę na ujęcie w sprawozdaniu za 2019 rok zapisu na temat optymalizacji działań 

policji w zakresie organizacji i zabezpieczenia imprez masowych. Zapytał, jak to się ma w tej 

chwili?  Zwrócił uwagę na organizację zgromadzeń w mniejszym gronie.  

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Przekazał, że ustawa określa zasady dotyczące zgromadzeń. Poinformował, że wszystkie 

imprezy które były na terenie powiatu organizowane cykliczne i te które wynikały z jakiegoś 

kalendarz zostały odwołane. Zwrócił uwagę, że te imprezy które są jeżeli przestrzegane są 

restrykcje wynikające z obostrzeń to mogą one odbywać się w zależności od ilości osób, na 

jakim terenie oraz w jaki sposób będą zabezpieczane. Na chwilę obecną nie ma żadnej 

informacji co do organizacji tego typu imprez na terenie powiatu i czy będą organizowane. 
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Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Odniósł się do wykresu zawartego w informacji dot. kradzieży z włamaniem. Zapytał, czy są 

to wszystkie zgłoszone, które dotarły do Komendy tut. Policji i czy one dotyczą np. ogródków 

działkowych i innych rzeczy? Czy takie zdarzenia w tym całym zestawieniu też funkcjonują? 

Czy może w omawianej informacji są ujęte poważniejsze zdarzenia? 

 

Dariusz Ufnowski –Komendant Powiatowy Komendy Powiatowej Policji w Myśliborzu 

Odpowiedział, że ujęte zostały wszystkie zdarzenia zaistniałe na terenie Powiatu 

Myśliborskiego. Systemy policyjne nie rozbijają na te ogródki działkowe czy duże sklepy, 

kategoria klasyfikacji jest jedna. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

6.2 Sprawozdanie finansowe spółki prawa handlowego Szpital w Dębnie im. Św. 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o. o. za rok 2019. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o przedstawienie nowo wybranej Prezes Szpitala w Dębnie im. Św. Matki Teresy  

z Kalkuty Sp. z o.o. 

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Przedstawiła swoją osobę. Poinformowała, że od 1 czerwca przejęła zarządzenie spółką.  

Zwróciła uwagę, że przedmiotem dyskusji dzisiejszej Komisji jest sprawozdanie szpitala za 

2019 rok. Przedmiotowe sprawozdanie zostanie omówione przez Panią Elżbietę Głowacką – 

Główną Księgową Spółki. Przekazała, że może odpowiedzieć na zapytania dotyczące bieżącej 

działalności spółki. 

 

Elżbieta Głowacka – Główny Księgowy Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej Matki 

Teresy  

z Kalkuty 

Podała informacje na temat wysokości straty za 2019 rok. Podała informację na temat różnic 

w porównaniu do 2018 roku.  

Przedstawiła dane na temat kosztów. Zwróciła uwagę, że największy w nich udział miały 

usługi obce oraz kontrakty. Kolejną pozycję stanowią wynagrodzenia. Podała informacje  

o ich wysokościach. Podała informację odnośnie pozostałych kosztów. Zaznaczyła, że  

w kosztach dotyczących wynagrodzeń, ponad 2 mln stanowią koszty, w skład których 

wchodzą przychody. 

Podała kwotę zobowiązań ogólnych za 2019 rok. Przedstawiła informację na temat 

zobowiązań długoterminowych i krótkoterminowych. Poruszyła kwestię podpisanej umowy  

z ZUS-em. Przedstawiła dane dotyczące przychodów i wykonania ryczałtu. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, na jakim poziomie kształtował się ryczałt za ostatnie miesiące? Jaki jest poziom  

w porównaniu do roku ubiegłego? 

 

Elżbieta Głowacka – Główny Księgowy Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej Matki 

Teresy  

z Kalkuty 
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Przekazała, że zawsze mieli wykonanie ryczałtu (gdyż to nie jest zakończony miesiąc) w tym 

okresie w granicach 95 %, teraz jest 82 %.  

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Poinformowała, że wykonanie jest na poziomie 831 000,00 zł za okres od miesiąca stycznia 

do maja.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy są informacje na temat nowej wyceny procedur, wyższej?  

 

Elżbieta Głowacka – Główny Księgowy Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej Matki 

Teresy  

z Kalkuty 

Odpowiedziała, że nie. Przekazała, że szpital ma podwyższony ryczałt, ale jakby punkt za 

wykonanie każdej usługi zostanie jego wartość obniżona, czyli muszą wykonać więcej żeby 

zarobić.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przekazał, że sytuacja Szpitala w Dębnie jest znana. Zwrócił uwagę na ciągłość analizowania 

działalności obu szpitali powiatowych.  

Odniósł się do zaistniałej zmiany na stanowisku Prezesa Szpitala w Dębnie. 

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Przekazała, iż patrząc z perspektywy prawie 4-tygodniowej pracy może spokojnie 

powiedzieć, że jest to sprawa do załatwienia. Poinformowała o działaniach podejmowanych 

wspólnie z Główną oraz Kadrową Szpitala w Dębnie.  

Poinformowała o przeanalizowaniu sytuacji kadrowej szpitala. Zwróciła uwagę na 

przeanalizowanie wszystkich zobowiązań wymagalnych i również nakazów sądowych. 

Poinformowała o spłacie przy współudziale wspólników najbardziej wymagalnych 

zobowiązań w celu utrzymania ciągłości dostaw leków i innych środków.  

Poruszyła sprawę prowadzonych rozmów w kwestii renegocjacji umów o pracę i umów 

cywilnoprawnych. Odniosła się do sprawy zaoszczędzenia przez szpital w roku 2021 środków 

finansowych z tytułu wynagrodzeń. Poinformowała o prowadzonych rozmowach  

z pracownikami szpitala oraz o ograniczaniu godzin pracy. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, jak do podejmowanych działań przez Prezesa Szpitala odnoszą się związki 

zawodowe? 

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Przekazała, że nie są kierowane przez związki zawodowe oficjalne pisma w sprawie 

działalności szpitala. Poinformowała o przeprowadzonych spotkaniach z pracownikami  

w pierwszych tygodniach pracy objęcia przez nią stanowiska Prezesa Szpitala. 

Poinformowała o bieżących co tygodniowych spotkaniach z menadżerami i kierownikami  

w celu przekazania informacji na temat podejmowanych prac. Przekazała, że miała jedno 

spotkanie ze związkiem zawodowym. Spotkanie ocenia bardzo pozytywnie. Zwróciła uwagę, 

że bardzo może liczyć na współpracę wszystkich pracowników w kwestii poprawy kondycji 
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finansowej szpitala. Mają bardzo dużo spotkań podczas których omawiane są tematy 

dotyczące ograniczenia kosztów i zwiększenia przychodów szpitala. Poinformowała  

o planach rozpoczęcia pracy oddziału rehabilitacji w sferze usług komercyjnych.  

W najbliższym czasie pojawią się kolejne pomysły na usługi prywatne.  

 

Starosta – Andrzej Potyra 

Poprosił o przedstawienie informacji, co do planów odnośnie zwolnień, czy ograniczeń 

związanych z zatrudnieniem w szpitalu. Ponadto zwrócił się do Prezesa Szpitala w Dębnie  

o sprecyzowanie, jak by wyglądał 2021 rok jeżeli chodzi o oszczędności z tego tytułu.  

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Poruszyła sprawę ograniczenia ilości etatów w administracji. Poinformowała o prowadzonych 

rozmowach z osobami odchodzącymi na emeryturę.  

Przekazała, że w sierpniu jedna z osób z księgowości odchodzi na emeryturę. Jeżeli chodzi  

o kadry to tam ograniczyła pół etatu, które zostało zredukowane z dniem 1 lipca.  

Odnosząc się do wydziału utrzymania czystości przekazała, że w jego skład wchodzą głównie 

salowe. Poinformowała o przeprowadzonym spotkaniu z pracownikami tego wydziału. 

Zaznaczyła, że od 1 lipca zostaną ograniczone 2 etaty.  

Poruszyła sprawę pielęgniarek. Poinformowała, że w miesiącu maju przed objęciem przez nią 

funkcji Prezesa Szpitala pielęgniarki złożyły wnioski o przejście na emeryturę. Przekazała, że 

jest to 9 osób. Poruszyła kwestię planów zatrudnienia części z tych osób na podstawie umowy 

zlecenia będącą korzystniejszą formą zatrudnienia po stronie pracodawcy. Zwróciła uwagę na 

konieczność przekonania kilku osób do nawiązania dalszego stałego zatrudnienia w zakresie 

pełnienia dyżurów w szpitalu. Zwróciła uwagę na występujący niedobór kadry  

pielęgniarskiej. Poruszyła kwestię zatrudnienia osób w administracji pełniących obowiązki 

pracowników gospodarczych. Przekazała, że jest na etapie przyglądania się zakresowi 

obowiązków. Zaznaczyła, że za 1-2 miesiące będzie mogła podjąć jakieś działania 

personalne. 

Poruszyła sprawę kadry lekarskiej. Zwróciła uwagę na największy problem, bo mają niedobór 

lekarzy i to na dwóch oddziałach. Zaznaczyła, że sytuacja jest niebezpieczna z uwagi na to, iż 

na dłuższą metę oddziały szpitalne nie będą mogły tak funkcjonować. Przekazała, że z dnia na 

dzień udaje się rozwiązać tą sytuację, ale będzie problem w momencie kiedy zaczną się 

urlopy. Poinformowała o przejściu na emeryturę dużej liczby lekarzy z początkiem bieżącego 

roku. Zwróciła uwagę, że w przypadku lekarzy tak naprawdę nie może dokonać żadnych 

zmian  kontraktu. 

Odniosła się do przeanalizowania kontraktów w innych powiatach czy województwach. 

Poinformowała o analizowaniu zawartych umów z dostawcami zewnętrznymi  

i kontrahentami.  

Przedstawiła informacje na temat realizacji projektu „Dbam o zdrowie”. Zwróciła uwagę na 

zagrożenie zwrócenia przez szpital części środków finansowych z tego projektu.  

Poinformowała o podjętych działaniach i zarazem intensywnym zaangażowaniu pracowników 

szpitala w celu dalszej realizacji projektu. Szpital będzie musiał zwrócić cześć środków, 

natomiast w tej chwili walczą o to, żeby oddać jak najmniej. 

Przedstawiła informacje na temat działań związanych z ograniczaniem kosztów i zarządzania 

posiadanymi zasobami. Przekazała, że na każdym oddziale szpitalnym w dniu 30 czerwca br. 

zostanie przeprowadzona inwentaryzacja wszystkich leków i środków do dezynfekcji.   

Poruszyła kwestię limitowania zapasów na każdym oddziale szpitalnym celem pozyskania 

wolnych środków do dyspozycji. Zamówienia towarów i usług dokonywane przez oddziały są 

przez nią weryfikowane oraz kontrolowane. 
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Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Przekazała, że zaniepokoiła ją kwestia przerzucania pracowników szpitala na umowę 

zlecenie.  

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Przekazała, że są to głównie osoby przebywające na emeryturze, które same dobrowolnie 

zaproponowały przejście na umowę zlecenia. 

Cała redukcja, którą do tej pory przeprowadza jest dla dwóch stron zadowalająca. Stara się na 

bieżąco proponować rozwiązanie. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zauważyła, że sytuacja w obu szpitalach powiatowych nie jest normalna w sposobie 

zatrudniania personelu białego tj. salowych, pielęgniarek i lekarzy. Rozprzestrzenianie się 

koronawirusa spowodowało to, że ludzie pracują w różnych miejscach.  

Odniosła się do kwestii zatrudnienia pracowników szpitala na podstawie kontraktów. 

Zwróciła uwagę, że osoby zatrudnione w takiej formie są pozbawieni prawa do urlopu.  

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Przekazał, że część personelu medycznego (pielęgniarek), który jest zatrudniony w tym 

szpitalu na umowę zlecenie, ma zapisane w kontrakcie iż ma prawo do urlopu.  

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zapytała, ile salowych jest zatrudnionych na cały szpital? 

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Odpowiedziała, że 27 osób. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zapytała, czy salowe są na wszystkich oddziałach? 

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 

Odpowiedziała, że nie. Przekazała, że salowe są przypisane do danych oddziałów i jest to 

wszystko zrobione pod nadzorem pielęgniarki naczelnej i pielęgniarki epidemiologicznej. 

Poinformowała o pilnowaniu wszystkich procedur w zakresie przemieszczania się salowych 

pomiędzy oddziałami.  

 

Starosta – Andrzej Potyra 

Zauważył, że ruchy kadrowe w postaci odejścia i później powrotów na umowę zlecenia  

w tym roku tworzą pewne koszty, które nie pokażą  jeszcze ewentualnie efektów. Natomiast 

efekt jest zaplanowany już w przyszłym roku. Zapytał , jaka będzie kwota oszczędności  

z tego tyt.? 

 

Iwona Andrzejczyk-Szawerdo – Prezes Zarządu Spółki Szpital w Dębnie im. Świętej 

Matki Teresy z Kalkuty Sp. z o.o. 
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Przekazała, że na koniec roku jeżeli zachowają ten tryb rozwiązywania umów o pracę, 

przejścia na emeryturę to ten rok powinien pokazać oszczędności ok. 54-55.000,00 zł. 

Natomiast już w przyszłym roku będzie to kwota  ponad 550.000,00 zł.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

 

6.3 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu, w tym z realizacji programów i strategii za rok 2019. 

 

6.4 Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej  

w Powiecie Myśliborskim za rok 2019. 

 

6.5 Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2019. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o omówienie przedmiotowych sprawozdań. 

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Przedstawiła przedmiotowe sprawozdania. Przedstawiła zakres zadań Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie. 

Poinformowała, że w ubiegłym roku rozpoczęto realizację projektu „Rodzina jest 

najważniejsza 2019-2020”. Zwróciła uwagę, że wiele zadań PCPR będzie realizowane  

w ramach tego projektu. Przedstawiła informacje odnośnie realizacji przedmiotowego 

projektu. Przekazała, że projekt będzie realizowany do 2023 roku.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Odniósł się do wykazanej w sprawozdaniu informacji na temat uczestnictwa PCPR  

w realizacji pilotażowego programu „Aktywny samorząd”. 

Następnie zapytał, czy to będzie kontynuowane dalej jako program?  

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że tak, wyjaśniła, że program trwa do 15 kwietnia 2020 roku i będzie nadal 

kontynuowany. Poinformowała o przyjmowaniu wniosków od mieszkańców.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zauważył, że w ramach tego programu było 29 wniosków na dofinansowanie do wyższego 

wykształcenia. Zapytał, jakie są przez PCPR przyjmowane kryteria, jeżeli chodzi  

o dofinansowanie? Jakie kryteria musi spełniać osoba ubiegająca się o dofinansowanie? 

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Zwróciła uwagę na odrębne wytyczne w ramach programu. Przekazała, że w zależności od 

tego na jakiej uczelnii jakie studia realizuje dana osoba ma prawo ubiegać się o pokrycie 

kosztów kształcenia do 1.000,00 zł razem z dodatkiem za okres pobierania nauki w szkole 

policealnej lub kolegium; do 1.500,00 zł dla pozostałych wnioskodawców. Jest też dodatek 

dla prowadzonego przewodu doktorskiego – do 4.000 zł. Zaznaczyła, że jest to także jest 

uzależnione od kryterium dochodowego. 
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Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, na jaki okres czasowy przyznawana jest kwota 1.000,00 zł?  

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że przyjmują wnioski do dnia 10 października 2020 roku. Co roku, ten termin 

jest przedłużany.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy na rok? 

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że tak. 

 

Wicestarosta – Alicja Prill 

Dodała, że na dwa semestry, bo jest to kontynuacja do końca roku.  

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Poinformowała, że jeżeli wniosek jest przyjęty to dofinansowanie przydzielane jest na okres 

danego semestru. 

 

Wicestarosta – Alicja Prill 

Zwróciła uwagę, że z chwilą kiedy jest więcej wniosków niż planowanych form wsparcia to o 

kryterium decyduje już sama jednostka. Nie było takiej sytuacji, że mieli więcej wniosków 

niż możliwości wsparcia. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy PCPR patrzy na kierunki studiów, jakie wybierają wnioskodawcy? 

 

Magdalena Zynda-Lis – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że nie ma to znaczenia. Jeżeli osoba niepełnosprawna podejmuje edukację to 

tutaj wybrany kierunek już nie wpływa na dofinansowanie. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

6.6 Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2019”. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o omówienie sprawozdania. 

 

Sekretarz Powiatu – Jarosław Ostry 

Przedstawił i omówił przedmiotowe sprawozdanie. Odniósł się do treści sprawozdania. 

Przekazał, że w 2019 roku Powiat Myśliborski wspierał organizacje poprzez organizowanie 
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szkoleń. Zwrócił uwagę na finansowanie wsparcia działalności opiekuńczo-wychowawczej 

prowadzonej przez placówki pozarządowe. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Odniósł się do sprawozdania za 2018 rok. Następnie zapytał, czy zostało więcej zgłoszonych 

wniosków przez stowarzyszenia, w porównaniu do 2019 roku? Czy mniej było tych 

wniosków bądź, czy tylko od organizacji pozarządowych? 

 

Sekretarz Powiatu – Jarosław Ostry 

Przekazał, że z racji tego iż Powiat przeznacza od wielu lat pulę w wysokości ok. 100.000,00 

zł na konkursy oraz na tzw. małe granty i w ten zakres opisany w programie współpracy  

z organizacjami pozarządowymi jakby określa  kierunki działania to zainteresowanie od wielu 

lat utrzymuje się na tym samym poziomie. 

Zwrócił uwagę na nowo powstałe organizacje rozpoczynające swoją działalność, są one 

dostrzegalne i wspierane przez powiat. 

Poruszył kwestię procedury składania i realizacji wniosków oraz składania sprawozdań przez 

organizacje.  

Odniósł się do ujętej w sprawozdaniu listy organizacji pozarządowych. Zaznaczył, że lista 

tych organizacji jest powtarzalna. Zwrócił uwagę, że wymienione organizacje są 

ustabilizowane i szczególnie realizujące zadania cykliczne bo głównym założeniem powiatu 

jest dofinansowanie zadań wynikających po pierwsze z programu współpracy, ale i też tych 

które mają zasięg powiatowy, czyli ponadgminny. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

6.7 Informacja z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o omówienie przedmiotowej informacji. 

 

Beata Stachurska-Wołk – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu 

Przedstawiła informację na temat działalności Powiatowego Urzędu Pracy za 2019 roku.  

Podała dane na temat stanu bezrobocia, ilości osób bezrobotnych zarejestrowanych w 2019 

roku. Zwróciła uwagę na spadek liczy bezrobotnych o 257 osób, w porównaniu do roku 2018. 

Podała informację na temat stopy bezrobocia. Przedstawiła dane dotyczące liczby osób 

bezrobotnych zarejestrowanych, w tym ilości kobiet w poszczególnych gminach Powiatu 

Myśliborskiego na koniec 2019 roku.  

Podała informację odnośnie występujących różnic w porównaniu do 2018 roku. Przekazała, 

że stosunek liczy bezrobotnych zarejestrowanych kobiet utrzymuje się na poziomie 60% 

ogólnej populacji osób bezrobotnych, bardzo trudno zmniejszyć ten wskaźnik. Poinformowała 

o zmniejszeniu zarejestrowanego bezrobocia wśród kobiet (zarejestrowanych – 827 osób,  

o 152 osoby bezrobotnych kobiet zarejestrowanych było mniej). Przekazała, że praktycznie 

88 % zarejestrowanych kobiet zakwalifikować można do grupy znajdującej się w szczególnej 

sytuacji na rynku czyli do tych grup które z definicji i swojej charakterystyki oraz ograniczeń 

mają trudności na rynku pracy. Kolejno, przedstawiła dane statystyczne na temat sytuacji 

zarejestrowanych kobiet w Powiecie Myśliborskim.  

Poinformowała, że stosunek osób bezrobotnych bez prawa do zasiłku wynosi 11%  

i praktycznie utrzymuje się bez zmian. 
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Poruszyła sprawę wydatków ze środków finansowych dysponowanych przez Powiatowy 

Urząd Pracy na aktywizację osób bezrobotnych za 2019 rok. Podała kwotę wydatkowanych 

środków finansowych za ubiegły rok. 

Odniosła się do struktury wydatków przy aktywnych formach przeciwdziałania bezrobociu. 

Przekazała, że największą kwotę przeznaczono na organizację staży w 2019 roku. Zwróciła 

uwagę, że coraz trudniej jest wydatkować środki na staże z uwagi na brak zainteresowania 

osób bezrobotnych tą formą aktywizacji zawodowej. Zatrudnienie stało się konkurencyjne. 

Zwróciła uwagę na zwiększone zapotrzebowanie zatrudnienia w administracji i urzędach 

gmin.  

Podała kwoty odnośnie wydatkowania środków finansowych na poszczególne formy 

zatrudnienia. Przekazała, że prace interwencyjne odznaczają się najwyższą efektywnością 

zatrudnieniową, czyli najwięcej osób bezrobotnych po tej formie wsparcia pozostaje  

w zatrudnieniu. Podobny współczynnik efektywności wśród poszczególnych form wsparcia 

występuje w przypadku robót publicznych, gdzie samorządy także zatrudniały dalej po 

zakończeniu tej formy wsparcia. Najsłabiej wypadły prace społecznie użyteczne, efektywność 

tylko na poziomie niecałych 11 %. Poinformowała, że z grupy 64 osób, jedynie 7 tylko 

podjęło dalsze zatrudnienie. Zaznaczyła, że są to osoby korzystające z pomocy społecznej, 

zasiłków i tak naprawdę dysponentem tych prac społeczno-użytecznych są ośrodki pomocy 

społecznej.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, jak omawiane sprawozdanie się ma do tego okresu czasu, w którym są obecnie? Czy 

wzrosło bezrobocie? Jak wygląda rzeczywiście rynek pracy w naszym powiecie tym 

momencie? 

 

Beata Stachurska-Wołk – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu 

Poinformowała, że w odniesieniu do Powiatu Myśliborskiego nie odnotowano znacznych 

skoków rejestrowanego bezrobocia. Przekazała, że analizując stan osób bezrobotnych 

zarejestrowanych za okres 31.05.2019r. – 31.05.2020r. wynika, iż występuje tutaj niewielka 

różnica jeżeli chodzi o ilość zarejestrowanych osób i są to dane porównywalne.  Z obserwacji 

wynika, że dopiero w miesiącach czerwiec – wrzesień br. będą napływać osoby, które będą 

tracić pracę. 

Poinformowała o zgłoszeniu przez dwie firmy z terenu Powiatu Myśliborskiego zwolnień 

grupowych. Poinformowała, że od miesiąca lipca będą rejestrowały się osoby, którym będą 

wygasać umowy o pracę. Okres wypowiedzeń zakończy się 31 sierpnia 2020 roku. 

Poinformowała o dostępnych ofertach pracy dla pracowników firm dokonujących zwolnień 

grupowych. Gdyby pracownicy firmy chcieli już przerwać zatrudnienie, rozwiązać wcześniej 

umowę to mogą iść do pracy. Jednakże pracownicy ci decydują o możliwości wykorzystania 

wszystkich odpraw przysługujących w związku z likwidacją zakładu pracy i odszkodowań za 

rozwiązanie stosunku pracy. Poinformowała o kwocie zasiłku dla bezrobotnych. Od 1 lipca 

ZUS będzie wypłacał 1.400,00 złotych tzw. świadczenia solidarnościowego w ramach 

Tarczy-4.0, która w dniu wczorajszym została podpisana przez Pana Prezydenta RP i weszła 

już w życie. Przekazała, że świadczenie będzie wypłacane przez ZUS, jednak występuje 

pewne utrudnienie. Wnioski będą przyjmowane tylko i wyłącznie w formie elektronicznej. 

Warunek jest taki, że trzeba przepracować w tym roku minimum 60 dni. W okresie pobierania 

świadczenia solidarnościowego w kwocie 1.400,00 zł wypłaconego przez ZUS  

z tytułu wygaśnięcia umów, zwolnienia z przyczyn dotyczących zakładu pracy nie można 

pobierać zasiłku dla bezrobotnych.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
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Zauważył, że w wielu jednostkach wszystko zależy od tego jak długo potrwa sytuacja, która 

dzieje się w tej chwili i jakie skutki przyniesie w przyszłym roku kalendarzowym.  

 

 

 

Beata Stachurska-Wołk – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Myśliborzu 

Podała dane odnośnie wydatkowanych środków przez urząd pracy, które zostały skierowane 

do przedsiębiorców.  

Poruszyła sprawę dofinansowania części kosztów wynagrodzeń. Poinformowała, że 841 

pracowników otrzymało tego typu dofinansowanie. Urząd pracy jest w trakcie ciągłego 

naboru wniosków od przedsiębiorców. Z informacji pozyskanych z rynku pracy wynika, iż za 

okres kwiecień-czerwiec część przedsiębiorców korzystała ze zwolnień od składek ZUS. 

Odniosła się do sytuacji firm jednoosobowych z  samo zatrudnieniem  korzystających  

z dofinansowań w związku ze spadkiem obrotów. Zwróciła uwagę, że dofinansowanie do 

wynagrodzeń i dofinansowanie kosztów utrzymania firmy przez 3 miesiące dotyczy tych 

zakładów, w których odnotowano spadki obrotów. Poinformowała, że 307 jednoosobowych 

podmiotów gospodarczych korzysta także z tego typu dofinansowania.  

Przedstawiła informację na temat ilości i łącznej kwoty udzielonych pożyczek dla małych 

 i mikro-przedsiębiorców.  

Przekazała, że wszystkie wnioski załatwiane są na bieżąco, łącznie z wnioskami o refundację 

wynagrodzeń.  

Poruszyła kwestię zaangażowania pracowników urzędu pracy przy realizacji zadań, celem 

wspomagania lokalnych przedsiębiorców. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

6.8 Ocena bezpieczeństwa sanitarnego powiatu za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Poprosił o przedstawienie informacji. 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Podsumowując 2019 rok przekazała, że sytuacja zdrowotna jest stabilna. 

Poinformowała, że Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu pod nadzorem miał  2.800 

podmiotów. Podała informacje odnośnie ilości przeprowadzonych kontroli w tych 

podmiotach. W wyniku stwierdzonych uchybień wydano ponad 470 decyzji merytorycznych  

i ponad 500 decyzji płatniczych.  

Poinformowała, że pobierano próbki do badań w kierunku żywności, badań wody. 

Wystawiono 55 mandatów karnych na kwotę prawie 12.000 złotych.  

Mandaty były nakładane w szczególności w obszarze żywienia, w mniejszym zakresie  

w zakładach fryzjerskich, czy też kosmetycznych. 

Przekazała, że wpłynęło 721 zgłoszeń chorób zakaźnych, to o ponad 200 więcej niż w roku 

2018. Z powodu chorób zakaźnych było hospitalizowanych 18 % ogółu osób, czyli 131 osób. 

Te osoby hospitalizowane to głównie dzieci z powodu zakażeń jelitowych i biegunek. Nie 

odnotowano zachorowań  na odrę i różyczkę. Duży wzrost zachorowań był na ospę wietrzną. 

Odnotowano drastyczny spadek zachorowań na grypę i choroby grypopodobne, otrzymano 

480 zgłoszeń na grypę i choroby grypopodobne. Nastąpił jeden zgon z tytułu zatrucia jadem 

kiełbasianym. W zakresie gruźlicy odnotowano pojedyncze przypadki. Choroby przenoszone 

drogą płciową to 4 nowe przypadki zachorowań. Kolejny 1 przypadek zachorowania na HIV. 

Pod kątem boreliozy sytuacja nie odbiega od lat wcześniejszych. Poruszyła sprawę związaną 
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z realizacją szczepień ochronnych. Przekazała, że wg stanu pod koniec 2019 roku, 68 osób 

uchyliło się od wykonania tego rodzaju szczepień, na ten moment również taka sytuacja się 

przedstawia. Zwróciła uwagę, że są to osoby które uchylają się od szczepień i najczęściej 

jeżeli jedno dziecko nie zostało zaszczepione to i pozostałe dzieci nie są także szczepione.  

Ze względu na pandemię koronawirusa szczepienia były wstrzymane. Niemniej jednak jest 

teraz możliwość kontynuacji szczepień.  

Odniosła się do sytuacji szpitali. Szpital w Barlinku był i jest pod nadzorem Inspektora 

Sanitarnego od dłuższego czasu. Z kolei według zmian organizacyjnych od 15 marca br. 

również pod nadzorem mają Szpital Powiatowy w Dębnie.  

Poinformowała, że od 15 marca br. Powiatowy Inspektor Sanitarny jest w strukturach 

administracji zespolonej Wojewody. Kompetencja realizacji zadań przez Powiatowy 

Inspektorat Sanitarny w Myśliborzu jest taka sama. Niemniej jednak mają większy zakres 

podmiotów podlegających przez nich nadzorowi.  

Poinformowała także, że od 1 lipca br. likwidowana jest Inspekcja Sanitarna MSWiA.  

W związku z powyższym na terenie Powiatu Myśliborskiego przejmują 6 obiektów, które są 

podległe pod Inspektora Sanitarnego Ministerstwa MSWiA. Dodatkowych środków nie 

otrzymają, zadań przybywa. Odniosła się do zaistniałych zmian kadrowych w jednostce. 

Biorąc pod uwagę obecną sytuację epidemiologiczną to cała kadra sanepidu pracowała  

w jednym temacie  koronawirusa. Powoli wracają do realizacji działań statutowych.  

Przekazała, że jednostka pracuje do godziny 15, ale 24h/dobę jest dostępny stały zespół 

pracowników.  

W zakresie wody do spożycia i kąpielisk w ubiegłym roku nie było zdarzeń niepożądanych. 

Następowały okresowe wyłączenia z użytkowania wody do spożycia, które  dotyczyły 

głównie występowania legionelli wysokiego bądź bardzo wysokiego stężenia.  

Woda warunkowo przydatna do spożycia była głównie ze względu na dużą zawartość 

manganu.  

Poruszyła kwestię nadzoru nad pracownikami i zakładami produkcyjnymi. Niemalże 1.000 

obiektów pod nadzorem, czy tych obiektów gdzie przedsiębiorcy zatrudniają pracowników.  

Tych zatrudnionych jest w granicach 11 tys. pracowników, przekroczenia które dotyczą 

szkodliwych czynników środowiska pracy w zasadzie od paru lat są niezmienne i dotyczą 

głównie narażenia na hałas. 

Poruszyła kwestię współpracy z szpitalami powiatowymi w przypadku wystąpienia zdarzeń 

niepożądanych. Zwróciła uwagę, że na terenie powiatu nie ma producentów produktów 

biobójczych.  To co dotyczy stosowania chemii bądź też wprowadzania dystrybucji 

produktów chemicznych to w zasadzie na przestrzeni kilku ostatnich lat wypracowywany jest 

taki stały poziom, w którym nie stwierdzono większych uchybień w zakresie stosowanej 

chemii.  

Odniosła się do działań jednostki w dziedzinie promocji zdrowia i edukacji zdrowotnej.  

Poinformowała o prowadzonych postępowaniach i bieżących kontrolach w obszarze higieny 

żywności i żywienia. Były prowadzone badania m.in. migracji kadmu i ołowiu chociażby  

z kubków codziennego użytku. Obejmowane są nadzorem suplementy diety, które są 

wprowadzane do obrotu. Dynamicznie wzrasta liczba podmiotów produkujących i te produkty 

są w zasadzie objęte mniejszym rygorem niż produkty lecznicze, czy też leki.  

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy na terenie powiatu wystąpiły bezpośrednie zgłoszenia odnośnie jakiegokolwiek 

podejrzenia zakażenia?   
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Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Przedstawiła i odczytała bieżący raport dotyczący zagrożenia epidemicznego na terenie 

Powiatu Myśliborskiego.  

 

Poinformowała o jednym przypadku zgonu w wyniku zarażenia COVID-19. Podała 

informację na temat ilości osób przebywających na kwarantannie i zasad kwarantanny. 

Odniosła się do sytuacji osób będących pod nadzorem epidemiologicznym. Podała dane na 

temat ilości osób przebywających na kwarantannie z powodu powrotu z zagranicy.  

Złożyła wyjaśnienia w przedmiocie zdarzenia zaistniałego na terenie Gminy Nowogródek 

Pomorski, które związane było z podejrzeniem zarażenia wirusem COVID-19. 

Poinformowała, że w wyniku przeprowadzonych badań, wszystkie osoby uzyskały wynik 

ujemny.  

Odniosła się do kwestii migracji ludności w związku z zbliżającym się okresem letnim. 

Poinformowała o prowadzonej współpracy z policją odnośnie przestrzegania reżimu 

sanitarnego w zakresie wymagań dotyczących noszenia maseczek, stosowania płynów do 

dezynfekcji i zachowania odpowiedniej odległości. Poruszyła temat wprowadzonych 

obostrzeń i przestrzegania zasad przez mieszkańców Powiatu Myśliborskiego. 

Odniosła się do kwestii transmisji zjawiska wirusa i możliwości zarażenia. 

Zwróciła uwagę, że dominującym problemem wpływającym na sytuację epidemiologiczną  

w całej Polsce oraz także w samym województwie zachodniopomorskim jest zwiększony 

współczynnik zachorowań wśród górników.  

Poruszyła kwestię prośby skierowanej z województwa śląskiego odnośnie oddelegowania 

pracowników inspektoratu sanitarnego celem udzielenia pomocy w zakresie przeprowadzania 

wywiadu. Zwiększony zachorowalność występuje w województwie śląskim, na Mazowszu 

oraz w pozostałych rejonach.  

Poprosiła o stosowanie się do zasad bezpieczeństwa wynikających z reżimu sanitarnego oraz 

o zachowanie ostrożności.  

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zauważyła, że zwiększona liczba zachorowań w Województwie Śląskim może wynikać  

z zamieszkiwania tych terenów przez wielokrotnie większą liczbę mieszkańców. Poruszyła 

kwestię warunków pracy górników pod ziemią.  

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że środowisko pracy jest istotne. Zwróciła uwagę, że w kopalniach nie można 

zachować dystansu społecznego, bowiem ludzie są zgrupowani. Warunki pracy są tak 

ryzykowne, że występuje bardzo duża transmisja wirusa. W wyniku przeprowadzonych 

testów wykryto, że osób przechodzących wirusa bezobjawowo jest bardzo dużo. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Poruszyła kwestię występujących skupisk sklepów alkoholowych w woj. śląskim. Zwróciła 

uwagę na problem alkoholowy wśród młodzieży. 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Zaznaczyła, że transmisja koronawirusa uzależniona jest od warunków mikroklimatycznych. 

Poruszyła sprawę transmisji wirusa w Wuhan (Chiny). Odniosła się do kwestii wyników 

prowadzonych badań przez polskich naukowców w zakresie wpływu alkoholu na dezynfekcję 

w przecwidziałniu rozprzestrzenania się koronawirusa. 

Poruszyła kwestię prowadzonych działań w zakresie weryfikacji zabezpieczeń dużych 

zakładów pracy w Powiecie Myśliborskim. 
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Odniosła się do sytuacji epidemiologicznej w Nadrenii Północnej Westfali (Niemcy). 

Przekazała, że sytuacja covidowa zaistniała w zachodniej części Niemiec będzie rzutowała na 

nasz powiat wskutek występującego tam dużego skupiska plusowych zachorowań na COVID-

19 i m.in. dotyczy to zakładów mięsnych (rzeźni). Zwróciła uwagę, że w takich zakładach 

pracuje 800 Polaków. Konsul polski otrzymał zgłoszenie, że w zasadzie te warunki izolacji, 

odbywania kwarantanny Polaków w Niemczech nie są doskonałe. W związku z powyższym 

istnieje taka możliwość, że Polacy będą wracać do domu rodzinnego, nie ma kontroli 

granicznej i stąd też obawa żeby nie wystąpiła transmisja wirusa na tym poziomie. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Poruszyła kwestię zgłaszania się osób z podejrzeniem koranwirusa. Zwróciła uwagę na 

przypadki zakażeń na terenie Powiatu. 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Poinformowała, że każde ze zgłoszeń jest weryfikowane. Przypadki zgłaszane przez lekarzy  

i pacjentów są traktowane indywidualnie. Największym zakrojeniem jest transmisja pozioma 

bezobjawowa. Wirus przenosi się doga kropelkową. Jeżeli jest zachowany reżim sanitarny  

i wszelkie zasady ostrożności to ilość zarażeń będzie mniejsza. 

Zwróciła uwagę na brak szczepionki na COVID-19 oraz lekarstwa. Poruszyła temat testów na 

koronawirusa. Rekomendowane są testy molekularne PCR. Przedstawiła informacje na temat 

zasad wykonywania testów osób, które miały kontakt z osobami zarażonymi. 

Rekomendowany czas wykonania badań od kontaktu to 8-10 doba. Odniosła się do kwestii 

wykonywania testów kasetkowych. Poinformowała, że nie są one wiarygodne. Odniosła się 

do badań serologicznych krwi. Zwróciła uwagę na wykonywanie testów przy przyjęciach do 

szpitala. Wyniki testów są wykonywane na dany dzień, po jego otrzymaniu osoba może mieć 

kontakt z wirusem i wynik będzie nieaktualny. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zwróciła uwagę, że osoby zmarłe na COVID-19, mają też choroby współtowarzyszące. 

Zapytała o czynniki ryzyka zachorowalności na COVID-19? 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Podała informacje o występujących czynnikach. Jeżeli choroby współistniejące są dominującą 

przyczyną zgonu to taki przypadek nie jest wykazywany w statystykach. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zapytała, czy szczepienia na gruźlicę obniżają zachorowalność na COVID-19? 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że nie.  Naukowcy i PZH są ostrożni w swoich interpretacjach, gdyż 

koronawirus w Polsce występuje zbyt krótki okres czasu by zebrać odpowiednią ilość 

materiałów dowodowych i przypadków, które są badane. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zwróciła uwagę, na postawę części społeczeństwa, które twierdzi, że koronawirus został 

wymyślony i czegoś takiego nie ma.   

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że to co jest niewidzialne, nie zawsze przekonuje. Coraz częstsze przypadki 

zachorowań dyscyplinują ludzi i pokazują, że wirus istnieje i jest realnym zagrożeniem.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Mirosław Piwowarczyk 

Zwrócił uwagę na łamanie zasad bezpieczeństwa epidemiologicznego w sklepach. Jakie 

działania podjęto w celu wyeliminowania tych zagrożeń. Jakie jednostka posiada narzędzia do 

karania i zabezpieczenia ludności. 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Podała przykład sklepu, w których zachowany jest reżim sanitarny. Zwróciła uwagę na 

napływające zgłoszenia w tej sprawie. Każda interwencja jest wnikliwie weryfikowana. 

Zauważyła, że to właściciel i zarządca sklepu odpowiadają za jego zabezpieczenie w tym jego 

pracowników.  Podała informacje na temat przeprowadzonych kontroli.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Mirosław Piwowarczyk 

Zapytał, czy w przypadku braku  maseczek u klientów danego sklepu może interweniować 

właściciel sklepu, czy też jurysdykcję nad tym pełni Inspekcja Sanitarna? 

 

Marzena Smolarek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Myśliborzu 

Odpowiedziała, że obowiązek jest nałożony na właściciela sklepu. Inspekcja nie posiada 

obsady kadrowej, aby codziennie być w każdym miejscu na terenie powiatu i weryfikować 

zachowywanie zasad bezpieczeństwa. Przedstawiła informacje na temat prowadzonych 

kontroli. Zaapelowała o propagowanie zachowań związanych z noszeniem maseczek 

ochronnych, zachowaniem dystansu i stosowaniem dezynfekcji. Odniosła się do sytuacji 

epidemicznej na terenie Powiatu Myśliborskiego. 

 

Członek Komisji – Krystyna Wyszyńska 

Zwróciła uwagę, na wzrost ilości szczepień wśród dzieci. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Ogłosił 5 min. przerwę w obradach Komisji. 

 

Obrady wznowiono o godz. 14:50. 

 

Ad. 3 

Analiza Raportu o stanie Powiatu za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy dokument. Zapytał o różnice w kwocie dotyczącą struktury 

dochodów roku  2019 w zakresie środków pozyskanych z unii Europejskiej. Zauważył, że 

plan jaki założono to kwota 5 100 000,00 zł natomiast realizacja to kwota 2 653 000,00 zł. 

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Złożyła wyjaśnienia dotyczące planowania kwot budżetu i ich wydatkowania. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy są inne pytania bądź uwagi? 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 4 

Analiza sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2019 

rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego oraz informacją  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy dokument. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5 

Analiza sprawozdania finansowego  Powiatu Myśliborskiego za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy dokument. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 7 

Zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Powiatu. 

 

7.1. w sprawie udzielenia dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało – 2 Członków Komisji, przeciw 

– 0,  1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

 

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 

 

7.2. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało – 2 Członków Komisji, przeciw 

– 0,  1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

 

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 
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7.3. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za  2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy projekt uchwały.  

Przedstawił następujące dokumenty: 

 

1. Opinia Składu Orzekającego RIO w Szczecinie o przedłożonym przez Zarząd Powiatu  

w Myśliborzu sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2019 rok wraz 

z informacją o stanie mienia. 

2. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Myśliborzu o wykonaniu budżetu 

Powiatu w 2019 roku oraz w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Myśliborzu. 

3. Opinia Składu Orzekającego RIO w Szczecinie o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Myśliborzu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

W związku z tym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało – 2 Członków Komisji, przeciw 

– 0,  1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

 

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 

 

7.4. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2020-2033. 
 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Omówiła przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało – 3 Członków Komisji, 

przeciw – 0,  nikt nie wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 

 

7.5. w sprawie zmiany budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2020 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotowy projekt uchwały.  
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Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Omówiła przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało – 3 Członków Komisji, 

przeciw – 0,  nikt nie wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 

 

7.6. w sprawie dokonania rocznej oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

w Dębnie. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 

Zapytał, czy są pytania bądź uwagi? 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

W związku z tym Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie: 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało –3Członków Komisji, przeciw 

– 0,  nikt nie wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecni – K. Wyszyńska, R. Dudek 

 

Ad. 8 

Zapoznanie się z informacją  Zarządu Powiatu w zakresie zrealizowanych inwestycji na 

terenie Powiatu Myśliborskiego w latach 2018-2019 oraz złożonych wniosków  

o dofinansowanie. 

(Informacja  stanowi załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 
Przedstawił przedmiotową informację. Zwrócił uwagę, że pokazuje ona zadania jakie zostały 

zrobione. Taka sama informacja powinna być przygotowana za 2020 rok. Przekazał, że 

uzupełnienia wymagają dane w zakresie informacji, na jakim etapie realizacji jest dana 

inwestycja i czy została zakończona. 

 

Wicestarosta – Alicja Prill 

Zauważyła, że w większości przedstawione inwestycje zostały zrealizowane, te które przeszły 

na kolejny rok to inwestycja na ul. Celnej w Myśliborzu oraz inwestycja w m. Barlinek-Ożar. 

Zwróciła uwagę na tabele zawierające dane dotyczące złożonych wniosków  

o dofinansowanie. Przekazała, ze okres programowania dobiega końca, sytuacja epidemiczna 

powoduje przesunięcia w terminach realizacji zadań. 
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Starosta Myśliborski – Andrzej Potyra 

Poruszył temat współpracy w zakresie realizacji inwestycji. Wykonanie zadań w 100% 

poprzez Powiat Myśliborski nie jest możliwe, zadania wymagają wsparcia ze strony 

partnerów. Poruszył temat związany z realizacją zadania w zakresie przebudowy drogi 

Nowogródek Pom. – Sumiak – Karsko. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 9 

Sprawy różne: 

1. Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 

Poinformował, że skierował do wydziału Edukacji następujące zapytania: 

- Informacja na temat wysokości wynagrodzeń wraz z wysokością dodatków Dyrektorów 

szkół i placówek oświatowych Powiatu Myśliborskiego wg. stanu na miesiąc marzec 2020 

roku oraz czerwiec 2020 roku.  

- Informacja na temat przygotowania nowych angażów lub zmian w angażach dla Dyrektorów 

szkół i placówek oświatowych Powiatu Myśliborskiego w 2020 roku. 

 

Przedstawił odpowiedzi Naczelnika Wydziału udzielone w piśmie znak 

ED.4323.114.2020.EDO  z dnia 23.06.2021r.  

(Pismo  stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 

Poinformował, że otrzymał informacje od dyrektorów jednostek, iż zostały obniżone dodatki 

motywacyjne. Poruszył temat nadgodzin dla dyrektorów placówek. Przekazał, że jego 

zdaniem dyrektor, nie powinien mieć nadgodzin jeżeli jest to tylko możliwe. Mogą one zostać 

przydzielone w wyjątkowych sytuacjach. Zwrócił również uwagę, że dyrektor nie powinien 

zarabiać mniej od swoich pracowników. Analizując sytuację można stwierdzić, że nauczyciel 

dyplomowany z 20 letnim stażem pracy przy 1,5 etatu jest w stanie zarobić ponad 7 tys. zł. Są 

u nas jednostki, gdzie dyrektorzy mając dodatki posiadają również nadgodziny, co wiąże się  

z dodatkowym wynagrodzeniem. Wymienił kwoty za godziny ponadwymiarowe wskazane  

w przekazanej informacji. Przekazał, że w niektórych placówkach  trudno jest znaleźć 

dodatkowych nauczycieli i tam godziny ponadwymiarowe są uzasadnione. Przekazał, że nie 

wie z czego wynikają te nadgodziny, być może w placówce nie było innej możliwości. 

Zwrócił uwagę, że jest to nieprawidłowość. Przekazał, że nie zwraca na to uwagę po to, aby 

zabrać dyrektorom dodatkowe środki finansowe, tylko po ta, aby przedstawić sytuację 

dotyczącą wynagrodzeń. Przekazał, że z uwagi na stan zagrożenia epidemicznego dyrektorzy 

placówek mają o wiele więcej pracy niż dotychczas. Przekazał, że otrzymał sygnały, iż 

niektórzy dyrektorzy mieli obniżone dodatki motywacyjne. Zwrócił uwagę na bardzo niski 

dodatek motywacyjny dyrektorów Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych. Obniżenie jego 

wysokości spowoduje, że będzie on za niski. Przekazał, że dyrektorzy powinni być 

odpowiednio wynagradzani, a argumentem podstawowym jest sam fakt posiadania dyrektora 

placówki. Przekazał, że znaczna część dyrektorów może powrócić do nauczania mając  

20 letni staż pracy i uzyska większe wynagrodzenie niż pozostając na stanowisku dyrektora. 

Może się okazać, że nie będzie kandydatów do konkursów na dyrektora szkoły lub placówki 

jeżeli nie będą oni mieli odpowiedniej motywacji. Zwrócił uwagę na strukturę wynagrodzeń 

dyrektorów. Przekazał, ze na terenie całego powiatu jest jedynie 10 dyrektorów placówek. 

Przekazał, że 6 z nich otrzymuje niskie dodatki motywacyjne. Pomniejszenie ich będzie nie 

moralne. Poprosił Starostę, aby zwrócił na to uwagę i jeżeli jest to możliwe zweryfikował te 

dane. 
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Wicestarosta – Alicja Prill 

Zwróciła uwagę, że wycofano pismo w kwestii obniżenia dodatków dla dyrektorów placówek 

i pozostaną one na tym samym poziomie. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 

Przekazał, że ustalanie wysokości dodatków, nie leży w kompetencji Komisji, jednak 

Komisja powinna mieć wiedzę na ten temat. Odniósł się do kwestii ustalania dodatków dla 

nauczycieli w jednostkach.  

 

Członek Komisji – Tomasz Jarema  

Zwrócił uwagę, że dodatek za trudne warunki jest przyznany dyrektorom MOW w Renicach  

i MOS w Smolnicy. W jednym miesiącu wpisano, że jest to kwota 1000,00 zł, natomiast  

w drugim wpisano brak dodatku w miesiącu czerwcu z uwagi na COVID-19. Zapytał, czym 

to było spowodowane? 

 

Wicestarosta – Alicja Prill 

Odpowiedziała, że w tym czasie nie było dzieci w placówce. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 

Poprosił, aby na przyszłość jak będą planowane zmiany jeżeli chodzi o dodatki to nie 

dokonywać zmian dodatków motywacyjnych. 

 

Starosta Myśliborski – Andrzej Potyra 

Zwrócił uwagę na trudną sytuację budżetu Powiatu Myśliborskiego. Przekazał, że należałoby 

się pochylić nad oświatą w powiecie. Zwrócił uwagę na kwoty jakie należy dopłacać do 

jednostek. Przekazał, że należy dokonać analizy sytuacji placówek. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 

Zgodził się, że należy przeprowadzić rozmowy w przedmiotowej sprawie. Zauważył, że  

w kolejnych trzech latach będziemy się mierzyć ze zjawiskiem odpływu nauczycieli. 

Spowoduje to przymusowe działania związane z koniecznością zapewnienia edukacji dzieci  

i młodzieży. 

 

Wicestarosta – Alicja Prill 

Poruszyła sprawę działań związanych z organizacja placówek. Odniosła się do sprawy 

dotyczącej sytuacji finansowej i strat jakie są generowane. Przekazała, że działania Zarządu 

nie są kierowane przeciwko nauczycielom, ale po to, aby utrzymać ich miejsca pracy. Temat 

ten będzie poddawany szczegółowym analizom. Przekazała, ze jeżeli ktoś z radnych 

potrzebuje dodatkowych zestawień zostaną one przygotowane. odniosła się do 

przedstawionych informacji, złożyła wyjaśnienia co do ich treści. 

 

Przewodniczący Komisji – Andrzej Królikowski 

Zapytał od którego roku zaczęły się tak wysokie dopłaty do szkół i placówek oświatowych? 

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

Odpowiedziała, że największy skok rozpoczął się w 2019 roku. Zakończył się on wynikiem 

5 300 000,00 zł, natomiast na koniec 2020 roku szacowana jest kwota 8 000 000,00 zł. 

Najniższa kwota dopłaty była na koniec 2014 roku i od tego momentu kwoty te sukcesywnie 

wzrastały.  Zwróciła uwagę na wzrost wydatków bieżących w Powiecie Myśliborskim, 

głównie w kategorii wynagrodzeń i pochodnych. 
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Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Ad. 10 

Zakończenie posiedzenia.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono o godz. 15:40 
 

Protokołowała:  

Dominika Bułgajewska 

Główny Specjalista w Biurze Obsługi Rady i Zarządu 
 

 

 

 

 


